
Як Острог стає молодіжною столицею України
«Наша молодь зовсім неактивна» та «молодь тікає з 

громади» -  це дві найпоширеніших тези, які часто оз
вучують очільники багатьох територіальних громад. Од
нак в Острозькій ОТГ, запевняє її голова Олександр Ши- 
кер, довели, що активізувати молодь нескладно, якщо 
цьому питанню приділити увагу. І тут навпаки -  Острог 
претендує на звання «Молодіжної столиці України».

-  Спершу, ще до утво
рення ОТГ, в основному зо
середжувалися на різних 
формах дозвілля молоді, 
зробили акценти на спорті 
та гуртковій роботі, де фор
мується особистість, -  до
лучається до розмови Ок
сана Ситницька, заступник 
голови з гуманітарних пи
тань. -  Таким чином, взя
лися створювати передумо
ви, щоб молодь розуміла, 
що варто розвиватися, аби 
в кінці пройденого шляху 
побачити результат.

У відповідь молоді люди 
взялися змінювати простір 
довкола себе. Вони стали 
активними учасниками різ
номанітних соціальних про
ектів, де з допомогою на
ставництва з боку старших 
колег розкривали свій по
тенціал. Зокрема, багато 
острозької студентської та 
учнівської молоді ведуть по
тужну волонтерську діяль
ність. Беруть участь у різно
манітних програмах, аби 
залучити гроші для міста. 
Так, не витрачаючи ні ко
пійки з бюджетних коштів, 
активісти роблять хай не
величкі, але корисні спра
ви для Острога, а то й до
помагають нужденним його 
мешканцям. Начальник від
ділу з питань молоді та

спорту Ольга Стецюк розпо
віла, як молодіжна рада Ос
трога взяла участь у проекті 
БУР (Будуємо Україну ра
зом):

-  Нині ми говоримо про 
молодих, сучасних, мобіль
них людей, які впливають на 
розвиток громади, залуча
ють інвестиції та змінюють 
світ навколо себе, починаю
чи з малого, -  зауважує пані 
Ольга. -  Ми знайшли таких 
молодих людей, яких турбує, 
в якому середовищі вони жи
вуть, не байдужих до чужих 
проблем. Так за допомогою 
БУРу ми за 10 днів виріши
ли три проблеми міста. Зга
дати хоча б наш підлітковий 
клуб «Надія», який відвідує 
понад сотня людей. Там мо
лодь грала у різноманітні 
спортивні ігри, спілкувалася, 
працювала за комп’ютера
ми. Та все це відбувалося в 
занедбаному приміщенні, 
займатися в якому протипо
казано за будь-якими сані
тарними нормами. Відтак ми 
робимо капітальний ремонт 
цього приміщення. Тепер тут 
є ошатні зали для занять 
підлітків. До кінця цього року 
всі роботи, які виконуємо 
власними силами, будуть за
вершені. Друга добра спра
ва, яку нам вдалося зтілити 
у життя -  це... добудова ван

ної кімнати для однієї з ма
лозабезпечених сімей Ост
рога. Родина жила в дуже 
тісному будинку, без зручно
стей. А ми, вважайте, добу
дували ще частину дому. Ро
дина так зраділа цій допо
мозі! Ви знаєте, приємно ро
бити добро... Так, є купа про
блем у громад, які скільки не 
вирішуй, до них доведеться 
повертатися. Як-от ремонт 
доріг, соціальних об ’єктів, 
розвиток інф раструктури 
тощо... Але ж іноді варто зва
жати й на людей, допомага
ти вирішити проблеми якійсь 
конкретній родині! Ну і в рам
ках цього ж проекту ми ство
рили стіну ініціативної молоді
-  намалювали мурал. Це теж 
хороша ідея -  розписувати 
не зовсім привабливі ділян
ки міських будівель. Дивись
-  і містечко стане ще більш 
ошатним.

Традиційним в Острозькій 
ОТГ є захід «Чашка кави з 
міським головою» (на фото). 
Знову молодіжний актив 
міста та мер зібралися на
прикінці листопада. Олек
сандр Федорович розповідав 
про діяльність міської ради, 
реалізовані й заплановані 
проекти. А учасники заходу 
ділилися своїм баченням ви
рішення окремих проблем 
міста.

Поспілкувавшись з голо
вою ОТГ Олександром Ши- 
кером та його командою, по
чула що містяни в переважній 
більшості самі вболівають за 
розвиток Острога. їм не бай
дуже, в яких умовах вчаться

їхні діти, де самі працюють і 
відпочивають. Дізналася, що 
чимало підприємців долуча
ються до облагородження 
тротуарів. Рідко який під
приємець не відремонтував 
тротуар біля своєї крамнич
ки чи кав'ярні. А міська рада 
у відповідь, запевняє Олек
сандр Шикер, завжди гото
ва допомагати малому бізне
су, створювати для підприє
мницької діяльності макси
мально комфортні умови.

Усі вже знають, що Острог
-  це культурний центр Рів
ненщини. Щоб узяти участь 
в конкурсі скрипалів імені 
Леоніда Матюка, до Остро
га їдуть не лише з усієї Ук
раїни, а й з-за кордону. А 
чого варті проекти «культур
ний Барбакан», «Острог-Ре- 
несанс», театралізовані дій
ства! То ж в Острозі, мабуть, 
великі надії покладають й на 
туристичний напрямок?

-  Що ж на це відповісти?
-  міркує Олександр Шикер.
-  Щоб заробляти пристойні 
кошти на туризмі, нам треба 
ще й про інфраструктуру 
подбати, створити потужний 
готельно-ресторанний комп
лекс, щоб туристу було в Ос
трозі комфортно. А подиви
тись у нас є на що -  з цим 
якраз проблем ніяких. Де ж 
взяти кошти на все це -  поки 
не зрозуміло, Адже в ОТГ є 
багато нагальних питань. А 
як розпочнеться новий фі
нансовий рік -  будемо ба
чити. Й будемо нині не мрія
ти, а старатися оперативно 
вирішувати те, що «горить».

У Розважі, котрий доєднав- 
ся до Острога, мусово зай
нятися будівництвом шляхів, 
реконструкц ією  закладів 
культури та освіти.

Коштів, ж якими будуть 
оперувати в ОТГ не настільки 
багато, адже в Острозі немає 
потужної промисловості. А 
кілька підприємств, які хоч і 
мають свої потужності в 
місті, однак зареєстровані в 
районі. Тож велика сума по
датків іде повз бюджет ОТГ. 
Поки ж він поповнюється в 
основному за рахунок ПДФО 
та розвазького сільськогос
подарського підприємства.

-  Інвестор в Острог не 
йде,- каже Олександр Ши
кер. -  Інвестор ж бо не ме
ценат. Інвестор -  це той, хто 
хоче заробити. Й коли вони 
цікавляться нашим районом, 
то їх відлякує насамперед те, 
що ми знаходимося в 30- 
кілометровій зоні ХАЕС. Вони 
чекають якихось пільг від 
держави, і нібито вже готові

тут працювати... Однак нія
ких преференцій наразі 
немає. Мало зиску й нашій 
громаді. Ті кошти, які ми от
римуємо в якості компен
сації за проживання у 30- 
кілометровій зоні, ми не 
можемо використати на 
розвиток ОТГ. В профільно
му міністерстві нам «реко
мендують» їх використати 
на облаштування... проти
радіаційних укриттів. І ос
воїти їх треба до нового 
року. Тож тепер робимо ук
риття, витрачаємо коло
сальні кошти на це, хоч го
стрих проблем -  не злічи
ти. Думаю, варто було б в 
міністерствах до роботи за
лучати більше досвідчених 
людей, приміром, очіль- 
ників міст. Вони ж бо зна
ють, як раціонально витра
чати кошти. Інакше рефор
ма -  хоч і діло хороше, але 
при такій роботі тупцюва
тимемо на місці.

Анна ЛЕГКА


